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Referat 

Mødetidspunkt 8. juni 2022 kl. 8:30 - 11:30 

Mødested Selma Lagerløfs Vej 2, 9220 Aalborg Øst 

Lokale 1.2.275 

Referent MAKS  

Deltagere 3 medlemmer fra professionen udpeges af bestyrelsen efter indstilling fra rektor. Af de udpegede skal 

mindst 1 være en ledelsesrepræsentant. 

Anita Christensen, ledende lægesekretær, Psykiatrien 

Stine Fristrup, lægesekretær/uddannelsesleder, Regionshospital Nordjylland 

Bitte Nygaard, uddannelsesleder, Aalborg Universitetshospital 

1 medlem med indsigt i de gymnasiale uddannelser udpeges af Nordjyske Erhvervsskoler. 

Karina Krage, chef for social- og sundhedsuddannelserne, SOSU Nord 

1 medlem med pædagogisk og forskningsmæssig tilknytning til professionen. Udpegning sker af besty-

relsen efter indstilling fra rektor. 

? 

1 medlem indstillet af fagforeningen HK Nordjylland. 

Lone Clausen, Fællestillidsrepræsentant på Aalborg Universitetshospital 

2 medlemmer udpeges af og blandt medarbejderne ved det pågældende uddannelsesudvalgsområde. 

Marianne Kristine Stage, studiekoordinator ved SAK 

Trine Fritzner Jensen, adjunkt ved UCN. 

2 medlemmer udpeges af og blandt de studerende ved det pågældende uddannelsesudvalgsområde 

? 

? 

Tilforordnede 

Louise Møller, uddannelsesleder, Radiografuddannelsen, UCN 

Iben Bøgh Bahnsen, uddannelseschef, Sundhedsuddannelserne, UCN (Fraværende)  

Michell Kannegaard-Olesen, områdeleder, UCN act2learn Sundhed, Social- og Neuropædagogik 

Mødeleder Uddannelsesleder, Louise Møller  

Afdeling Sundhedsadministrativ koordinator 

Forplejning Morgenbrød og kaffe 
 

 
Uddannelsesudvalgsmøde  

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden godkendt. 

2. Velkommen til en ny funktionsperiode  
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Funktionsperioden på 4 år. Dette møde er det første møde i uddannelsesudvalget for Sundhedsad-

ministrativ Koordinatoruddannelsen og vil typisk være det konstituerende. Da flere ikke har kunnet 

deltage, udskydes konstitutionen til næste møde den 1. november 2022. 

I september er der valg til uddannelsesudvalget og studierådet blandt de studerende. På det tids-

punkt har vi 3 hold på Campus, hvilket giver et bredt rekrutteringsgrundlag.  

Repræsentant for erhvervsskolerne er, Karina Krage fra SOSU Nord. 

Der er indtil videre ikke en repræsentant med i udvalget som har pædagogisk og forskningsmæssig 

tilknytning til uddannelsen, pladsen er vakant indtil det afklares om der er relevante personer til plad-

sen 

2.1 Gennemgang af regelgrundlag for uddannelsesudvalget v/Louise Møller   

 

2.2 Sagsfremstilling  

Vi gennemgår afsættet for Professionshøjskolers uddannelsesudvalg.    

Bilag 1 Uddannelsesudvalg på UCN  

Bilag 2 Bekendtgørelse om standardvedtægt for professionshøjskoler for videregående uddan-
nelser (retsinformation.dk) - Bekendtgørelse om standardvedtægt for professionshøjsko-
ler for videregående uddannelser (§16) 

Bilag 3 Kommissorium for Uddannelsesudvalg ved UCN Sundhedsadministrativ koordinatorud-
dannelsen  

 

2.3 Referat 

Gennemgang af uddannelsesudvalgets afsæt, hvilket ikke gav anledning til kommentar. 

Som skrevet ovenfor er valget til formand for uddannelsesudvalget udsat til næste møde. Louise på-

pegede dog, at der er tradition for, at formandsposten går til et uddannelsesudvalgs medlem uden 

for UCN. 

3. Mulighed for spørgsmål til institutionel beretning v/Iben Bøgh Bahnsen 

3.1 Sagsfremstilling  

Den institutionelle beretning er vedlagt i mødeindkaldelsen. Den gennemgås ikke minutiøst, men 
alle opfordres til at have læst beretningen på forhånd, og vi drøfter emner, som af udvalget fremhæ-
ves.  

3.2 Referat 

Drøftelse om rekruttering generelt. Der er sat initiativer i gang for at styrke rekrutteringen på hele 
UCN. Opgaven er at styrke de studerendes rejse hen til UCN på tværs af vejledning, hjemmesider, 
messer og andre situationer og sammenhænge, hvor de studerende møder os. Et langt sejt træk der 
kommer til at række langt ud over optagelsen i 2022. 

Samtidig arbejdes der på at styrke studiestarten og tutorindsatsen på tværs af alle uddannelser.  

https://www.ucn.dk/om-ucn/organisation/organisation/udvalg/uddannelsesudvalg
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2014/192
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2014/192
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På sigt kan der blive tale om etablering af et udbud enten i Hjørring eller i Thisted. Hvornår dette evt. 
skal ske, er ikke fastlagt. 

4. Uddannelsens beretning v/Louise Møller  

4.1 Sagsfremstilling  

Louise gennemgår på mødet kort nyt fra uddannelsen.  

4.2 Referat 

Louise gennemgår uddannelsens beretning. 

• Rekruttering: 
Særligt bemærkelsesværdigt er det, at der er sket et fald i andelen af kvote 2 ansøger, fra 
132 2021/22til 96 i 2022/23. Årsagen til faldet kan være mange, men en væsentlig forskel 
fra sidste optage er, at ansøgere i 2021/22 blev opfordret til at søge via kvote 2, da ad-
gangskvotienten på kvote 1 på optagelses tidspunkt var ukendt. 

• Praktikvejleder uddannelse: 

En arbejdsgruppe bestående af to uddannelsesansvarlige fra praksis og 2 fra UCN har i for-

året arbejdet med at udvikle et forløb til praktikvejledere. Forløbet er et modul på 10 ects 

point og kan indgå i en fleksibel erhvervsakademiuddannelse. Det forventes at første hold 

påbegynder i november 2022 og ad den vej får styrket deres vejledningskompetencer. 

• Mødeaktivitet på uddannelsen: 

På uddannelsen har vi siden begyndelsen haft stor mødeaktivitet bl.a. i forhold til møder 

med kommende vejledere og ledende lægesekretærer. Her lægges der kræfter i at sikre, at 

vejlederne bl.a. kender til uddannelsens indhold, læringsmål og praktikportalen og ad den 

vej bliver klædt på til vejledningsopgaven. 

• Fremtidige møder: 

Det er endnu ikke endeligt fastlagt hvordan den fremtidige mødestruktur kommer til at se ud. 

Der er overvejelser om at der på sigt vil blive afholdt et årligt heldagsmøde for vejledere og 

ledere, med skiftende aktuelle temaer. Møder med uddannelsesansvarlige i praktik to gange 

årligt, samt lederforum en gang årligt. 

• Undervisere på uddannelsen: 

Der er lagt op til at der ansættes endnu en underviser til uddannelsen til efteråret. 

• Strategiarbejde: 

I efteråret igangsættes strategiarbejdet for uddannelsen. Her vil der være fokus på justerin-

ger og udviklingspunkter.  

 

 



8. juni 2022 

Referat: Uddannelsesudvalgsmøde  

Professionshøjskolen UCN 4/5 

5. Behandling af kvalitetsdata ved UCN v/Louise Møller   

5.1 Sagsfremstilling 

Af kommissoriet for uddannelsesudvalget fremgår det, at UCN ønsker, at uddannelsesudvalget råd-

giver om kvalitetsarbejde i forbindelse med uddannelsen.   

I forlængelse heraf vil vi på møde gennemgå, hvordan der arbejdes med kvalitet på UCN, herunder 

hvilke data der danner grundlag for kvalitetsarbejdet. Vi drøfter samtidigt om der er særlige områder 

indenfor kvalitetsarbejdet, som vi ønsker at have fokus på i uddannelsesudvalget for Sundhedsadmi-

nistrativ koordinatoruddannelsen.  

5.2 Referat 

Der indsamles løbende data fra de studerende, som bidrager til arbejdet med kvaliteten. På nuvæ-

rende tidspunkt er mængden af data lille alene af den grund, at uddannelsen kun har været i gang i 

et år. 

Når første hold dementerer til juni 2023, er der indsamlet data fra:  

1. semester fra fem hold 

2. semester fra fire hold 

3. semester fra tre hold 

4. semester fra to hold 

5. semester fra 1 hold 

Det betyder, at vi på dette tidspunkt har et billede af, hvordan de studerende oplever koblingen af teori 

og praksis. Og forventeligt en god fornemmelse af hvor der er behov for at justere i uddannelsen. 

Løbende og undervejs mod juni 2023 bliver der arbejdet med de data som indsamles, hvilket sker ud 

fra UCN kvalitetscirkel (slide 12). 

Enighed om, at både skolens og praktikkens opmærksomhed er rettet mod de studerendes baggrund 

for og evne til at koble teori og praksis. Dette har løbende vores bevågenhed. 

 

6. Ansættelse af lægesekretærer som adjunkt v/Louise Møller 

6.1 Sagsfremstilling 

Uddannelsen ser flere fordele ved, at der ansættes en adjunkt med lægesekretær-baggrund; være 

et spejl for de studerende, understøtte overgange mellem teori og praktik mv. Uddannelsen har i den 

forbindelse kortlagt eftervidereuddannelsesmuligheder for på den vis at kunne opkvalificere vedkom-

mende til et adjunktforløb. 

Punktet foldes ud på mødet. 
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6.2 Referat 

Vejen for en lægesekretær kan være meget lang i forhold til at komme i mål med en lektorbedøm-

melse (illustreret ved slide 14). Lektorbedømmelsen er afgørende for om en underviser kan fastan-

sættes. 

Drøftelserne gik i flere retninger. Hvor stor en population, blandt lægesekretærer, har en diplomud-

dannelse og dermed adgang til Master niveauet? Findes der lægesekretærer der ønsker at blive an-

sat i et adjunktforløb? Hvor skal problematikken bæres hen strategisk? 

Drøftelserne landede på, at Iben og Louise ville tale med Gurli Lauridsen RN om lægesekretærernes 

muligheder. 

 

7. Næste møde 

1. november 2022. Kl. 12.30 til 15.00 

8. Eventuelt 

Intet at bemærke. 
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